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  De unge 

fremadstormende     
  kolleger

Jeg 

har 

tit tænkt 

på at delta-

ge i de danske 

politimesterskaber 

i skydning. Indtil nu er det 

kun blevet ved tanken – af mange forskellige årsager. 

Men mest af alt har det måske blot været et spørgsmål 

om at tage sig sammen og melde sig til. For det er jo ikke 

den enkelte skyttes begrænsninger, evner eller mang-

lende kunnen, som er afgørende for om man kan deltage 

i et dansk politimesterskab. Alle kan deltage – uanset om 

man rammer en etter, en 

tier eller uden for 

skiven. Men nu 

skulle det 

altså 

være. Så jeg drog til Vingsted i et par juni dage, hvor som-

meren lod vente på sig, og et lettere køligt vejrlig sørgede 

for, at skytterne i hvert fald ikke fik solen i øjnene. Det 

blev dog ikke bevæbnet med pistol og riffel, men pen, 

papir og kamera at jeg trådte mine første skridt til et 

dansk politimesterskab i skydning.

Og en af grundene til, at jeg nu er endt med denne artikel 

er den tilfældighed, at jeg mødte et par af de unge kolle-

ger, i hvem jeg måske spejlede mig selv og mit ønske om 

at deltage i et DPM, men aldrig fik taget mig sammen. 

Det gjorde disse kolleger, og det var derfor oplagt at høre 

dem fortælle om deres deltagelse, trods det at de næsten 

lige er kommet ud fra politiskolens trygge og sikre om-

givelser og hvor tjenestepistolen kun har været fremme 

de få gange, hvor der blev skudt på politiskolen. Flere af 

dem har ikke en gang prøvet at skyde med en riffel, men 

alligevel havde de lysten og energien til at stille op i flere 

af disciplinerne. På min rundtur på skydebanerne var det 

også en fantastisk dejlig oplevelser at se og høre hvordan 

”ældre” og erfarne kolleger uden det mindste kny, gav sig 

tid til at vejlede og råde de unge kolleger, når de fortvivlet 

og rådvild så ud som om, at de allermest havde lyst til at 

kaste våbnet fra sig og forlade stedet. På trods af at det 

måske var kommende konkurrenter, som de var ved at 

oplære og give gode tips og råd, var der ingen som lod 

de nye opkomlinger være alene med manglen-

de erfaring og kundskab. En smuk gestus 

på, at man er kommet sammen som 

kolleger og selv om der er konkur-

rence i det, så er der også plads 

til at dele viden og erfaringer.

Således bevæbnet med 

spørgsmål og undren 

(og samtidig en indre 

glæde over deres gå-

på-mod og eventyr-

lyst) satte jeg mig 

for at finde ud af 

hvad der rørte sig i 

de unge kollegers  

Af Robert Hansen, Fredericia / DPIF 
Foto: Robert Hansen, Fredericia 
og Henrik Sønderstrup-Jensen, Århus
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Flere nye kolleger var til DPM for første gang

Instruktion af nye kolleger

»
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hoveder, når de sådan uden videre stiller op til et Dan-

marksmesterskab i skydning. Tommi Wolff fra Beredskab 

Syd/ Kolding/ pt i Fredericia, PG II´er, og Søren Greve, 

Beredskab Syd / Kolding, PG II´er, delte gerne ud af deres 

oplevelser.

”Jeg  var på PLOV kursus i Fredericia, hvor Søren (Greve) 

og jeg faldt i snak med Anette Gaarde Thomsen (medar-

rangør af DPM i Vingsted i år). Hun talte om de kom-

mende politimesterskaber i skydning, og vi syntes begge, 

at det lød hyggeligt. Mest på grund af det sociale, men 

også for at kunne holde vores skydefærdigheder ved lige,” 

fortæller Tommi.

Søren fortæller på mit spørgsmål om de har nogen tidli-

gere skydefærdigheder at gøre brug af, eller træning og 

erfaring fra andre steder: ”Jeg har ingen tidligere erfaring 

med pistol før jeg kom på politiskolen. I hæren skød jeg 

med M75, let maskingevær 7.62 mm og tung maskinge-

vær  12.7 mm, så det var ikke just erfaringer fra hæren 

jeg kunne gøre brug af”, griner Søren. Tommi supplerer 

med: ”Jeg har skudt med M96 karabin i hæren for 7-8 

år siden, men har aldrig haft skydning som en fritidsinte-

resse.”

”Har I haft mulighed for at træne inden I stillede op til 

DPM?”

Tommi: ”Det er ikke noget jeg har benyttet mig af. Jeg 

var ikke inden stævnet oplyst om, at der kunne være 

mulighed for at  træne nogen steder, og jeg har ikke selv 

opsøgt det. Ved stævnet talte jeg med en fra Østjyllands 

Politikreds, som fortalte, at de havde fået patroner tildelt, 

så de havde mulighed for at træne til stævnet. Men det 

vidste jeg ikke noget om.”

Søren: ”Nej, jeg kendte heller ikke noget til de mulighe-

der.”

”Hvordan oplevede I som nye kol-

leger at komme ud til sådan et 

stævne, hvor der er mange garvede 

og rutinerede kolleger?”

Søren: ”Det var meget befriende, at 

der var plads til alle, og os der ikke 

var så fremragende pistolskytter, oven 

i købet fik lov til at skyde en ekstra 

gang.”

Tommi supplerer: ”Ja, det var en positiv 

oplevelse. Der var nogle af de erfarne kol-

leger, som gav udtryk for, at det var rart, at der 

var nye unge kolleger med.”

”Fik I noget hjælp og støtte eller råd og vejledning, hvis I 

var i tvivl om noget?”

Tommi: ”Vi fik en rigtig god information. Jeg deltog bl.a. i 

Faldmål, hvor skydelederne var gode til at fortælle, hvor-

dan jeg skulle ændre på mit sigte for at ramme bedre. 

Ikke dermed sagt, at det hjalp,” griner han. ”Ja, og der er 

råd til forbedring,” supplerer Søren.

”Vil I stille op til næste år, hvis det 

er muligt?”

Søren: ”Det vil jeg 

meget gerne. Det 

gælder om at 

øve sig så 

meget som 

muligt.”

Tommi: 

”Helt 

sikkert, 

hvis 

min 

PG III 

uddan-

nelse 

tillader 

det. Og 

så vil jeg 

tage noget 

idrætstøj og 

badetøj med, da 

der godt kan være 

en del ventetid – i 

hvert fald hvis man skyder 

med tjenestepistol. Jeg synes 

det var et hyggeligt stævne, og en 

god måde at lave noget socialt sammen, hvor man lærer 

hinanden at kende på en anden måde end på arbejdet.”

Alle resultaterne kan ses på www.Politisport.dk
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Tid til at bede en bøn inden det g
år lø

s

Dommerbordet


